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NAKŞİBENDİ TARİKATINDAKİ KERAMETLER 

 
Es-selamu aleykum ve RahmetuLlahi ve Berekatuhu. 
Euzu bi-Llahi mine ş-şeytani r-racim. BismiLlāhi r-Raḥmāni r-Raḥīm.  
Ve s-salatu ve s-selamu ‘ala Rasulina Muhammedin Seyyidi l-evveline vel ahirin. 
Meded yā ResūlaLlāh, meded yā Sādāti ‘Ashābi ResūliLlāh, meded yā Meşāyihinā, 
Destur Mevlana Şeyh Abdullāh el-Fa’iz ed-Dağistāni, Şeyh Muhammed Nazım el-
Hakkani. Meded. Tarikatuna es-Sohbe vel hayru fil Cemiyyeh. 
 
Burada, el-Hamdu liLlah, Mü’minimiz, Müslümanımız, Mü’minatımız, 

Müslimatımızla buluşmamız: hepsi tarikatı tabi ediyor. Bazıları Nakşibendi, bazıları 
Kadiri, Rifa’i, Bedevi, Çişti. Hepsi birlikte aynıdır: Allah Azze ve Celle’ye 
gidiyorlar. Bu Allah’ın yoludur. Ve İmam Hazret [sunucu] şöyle dedi, “Ehl-i 
Sünnet Evliyası.” Ehl-i Sünnet dışında Evliya yoktur. Açıkça. Tüm Evliyalar Ehl-i 
Sünnet’tir. Başkaları yoktur çünkü başka insanları kabul etmiyorlar, Peygamber’i 
ṣallá Llāhu ʿaleyhi ve-sellem kabul etmiyorlar, Ehl-i Beyt’i kabul etmiyorlar, 
Sahâbe’yi kabul etmiyorlar. Bu insanlardan evliya olamaz. Tek evliyalar, inşaAllah, 
ve şüphesiz Ehl-i Sünnet vel-Cemaat ile beraberdir. 

“Bu veli sahâbeye inanmıyor” iddia ediyorlar. Bu olamaz. Birçok kez, bu 
insanların evliyası olmadığı için, dedikleri yerleri görüyoruz; bunlardan biri Beyrut’ta. 
Savaş çıktı ve bütün çarşı yakılıp yıkıldı. Bir binanın altında bir makam vardı. Bu bina 
bir Ermeni’nin kontrolündeydi. Ve onu gizlemek için makamın etrafına bir bina inşa 
etti. Çünkü onu görürlerse, vakıf olduğu için dükkanını alırlardı. Kimsenin kullanması 
için satılamazdı. Bu yüzden saklıyordu. Ve yıkılınca, bu makam ortaya çıktı. Ve 
sahâbeyi kabul etmeyen bu insanlar orayı kontrol ediyordu. Binlerce insan şunu bunu 
söyleyerek ziyarete geliyordu. Aylar sonra, bu makamın Ehl-i Sünnet ve’l-Cemaat için 
olduğunu biliyorlardı. Bu yüzden, oradan hızla kayboldular. Oraya kimse gelmiyordu. 

Bu bir örnek. Ama bunun hakkında çok sayıda örnek var. Çünkü 
Peygamber’in صلى الله عليه وسلم yolundan gitmeden, ki bu onun صلى الله عليه وسلم dediği gibi: Ehl-i Beyt’i sevmek 
ve onun صلى الله عليه وسلم ashabını sevmektir; Ehl-i Sünnet’ten olamazsınız. Ve bu onlar için 
olamaz. Onlar evliya’uLlah olamazlar. 

Elhamdulillah, Ehl-i Sünnet vel Cemaat’ten evliyalar farklıdır. Çok sayıda 
Evliya’uLlah vardır. Hepsinin kerâmeti vardır; hepsinin. Normalde bizim 
tarikatımız, Nakşibendi tarikatımız kerâmet göstermez. Bunu istemezler; “Bu 
bizim işimiz değil” derler. Ama diğer tarikatlar, maşaallah, gösterirler. Birçoğu, 
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şimdiye kadar kerâmeti kullanabiliyor. Evliyalar için kerâmet. Ve Peygamberler için 
mucize deriz. Kerâmet ile mucize arasındaki fark budur. Mucize Peygamberlere 
mahsustur, kerâmet ise ancak Evliya’uLlaha mahsustur. 

Yani, bizim yolumuzda, göstermiyoruz. Biz istemiyoruz - biz değil, Seyyidina 
Şeyh Bahauddin Nakşibendi ve diğerleri, hepsi söylediklerini kanıtlamak için 
keramet göstermiyorlar. Ama keramet, onlar aracılığıyla sormadan geliyor; çünkü 
belki başkaları keramet diyor ve doğrudan ortaya çıkıyor. Ama Şeyh Bahauddin 
Nakşibendi, İmam-ı t-Tarikat’nın söylediği şey, bu gücü ahiret için, ümmet için 
ahirette şefaat etmek için saklamamızdır. Burada olabilir. Ama olan şey, birisinin 
gelip Şeyh’e sorması. Mevlana Şeyh birçok kez keramet yapmak için özel bir şey 
söylememişti. Dua istiyorlar ve o da Peygamberimiz صلى الله عليه وسلم hürmetine istiyor. Bu adam 
veya kadın geliyor ve Allah’a جل جلاله inanıyor. İstediği bir şeyi istiyor. O ihlaslı. İhlasları 
için Allah جل جلاله onlara bunu veriyor. İnanıyorlar ve itikadla geliyorlar. Evliya’uLlah, 
Allah Azze ve Celle’nin sevgilileridir ve Allah جل جلاله onların vesilesiyle kabul edecektir. 
Onun için Allah جل جلاله bunu kabul ediyor. Bu insanların sevgisi nedeniyle Allah جل جلاله 
inşaAllah kabul eder. 

Mevlana Şeyhinin sormadan, şunu bunu söylemeden çok kerameti var. 
Kerameti kendiliğinden geliyor. “Gel, buradan atla, sana bir şey olmayacak. Bunu 
yapma, şöyle şöyle olacaksın, böyle olacaksın” demiyor, hayır. Sadece nasihatini, 
güzel şeyi veriyor. Takip edersen istediğini alırsın. Ama bu bir kavanozu boyamak 
gibi değil; onu koyuyorsun, sonra alıyorsun ve farklı görünüyor. Hayır. 
Sorduğunuzda inanmalısın, ihlaslı ve sabırlı olacaksın. İsteyeceksin, bekleyeceksin. 
Allah جل جلاله isteyince inşaAllah olacak. Nakşibendi tarikatının yolu budur. 

Diğer tarikatlarda, insanlar arasında birçok kerametler yapma izni vardır; 
onlar için sorun yoktur. Ama Nakşibendi için, dediğimiz gibi, doğrudan kerametler 
yapmamıza izin verilmez. Ama olan şey de şudur ki, eğer biri Şeyh veya bir 
Müslüman için kötülük isterse, Şeyh’in kerameti tarafından dövülebilir. Çok sayıda, 
sayısız kerametler vardır. Her gün insanlardan duyuyoruz. Bunu duyduğunuzda 
bile - Mevlana Şeyh 92 yıl yaşadı, ama kerametini duyduğunuzda, belki 500 yıl veya 
daha fazla yaşadığını düşünüyorsunuz. Herkes bize kerametleri ve Mevlana’nın 
onlara nasıl konuştuğunu anlatıyor. Ama böyle olması mümkün değil. Bu da onun 
zuhuru olmaksızın bir keramettir. Sadece müminlere, Müslümanlara faydalı olmak 
için. Ve elhamdulillah, bu [yolu] tabi edenler iyiliği yayarlar, mutluluğu yayarlar, 
İslam’ı tüm dünyaya yayarlar. Bu da onlar için büyük bir keramettir. En büyük 
keramet, insanların kalplerine imanı koymaktır. Kalplerine nur, nur-ul-İslam, 
İslam’ın ışığını koyarlar. Bu en büyük keramettir. 
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Peygamber Efendimiz’in ṣallá Llāhu ‘aleyhi ve-sellem sayısız mucizeleri 
vardır. Ama en büyük mucize Kuran’dır. Kuran ki, benzetmesi kolay gibi görünür 
ama Allah Azze ve Celle diyor ki, bütün dünya, bütün kâinat gelse, insanlardan 
veya cinlerden veya başka türlü yaratıklardan, Kuran’dan bir cümle bile 
oluşturamazlar. Peygamber Efendimiz ṣallá Llāhu ‘aleyhi ve-sellem’den sonra 
birçok kişi gelip kendilerinin Peygamber olduğunu iddia ediyordu. Ama bir şeyler 
yaptılar ve insanlar onlara gülüyordu. Çünkü Suudi Arabistan’da veya Hicaz’da 
veya bu bölgede, Arapça konuşuyorlar ve şiirde ve güzel konuşmalarda çok 
akıllılar. Ama hepsi Kuran Azîmü ş-Şan’a hayran kaldılar. Kâfirler bile – 
Peygamber Efendimiz ṣallá Llāhu ‘aleyhi ve-sellem Mekke’de iken, tabi o zamanlar 
ne ışık vardı, ne elektrik. Peygamber Efendimiz ṣallá Llāhu ‘aleyhi ve-sellem’in 
bulunduğu Dar-ül Erkam’a gelip Kuran dinliyorlardı. Sanki bir mıknatıs onları 
kendine çekiyordu ve çok mutlu oluyorlardı. Çünkü şiiri seviyorlardı ve “Bu bir 
şeye benziyor, ama biz böyle bir şey yapamayız” diyorlardı. Onun için, Kuran da 
İslam için en büyük mucizedir; Peygamber Efendimiz ṣallá Llāhu ‘aleyhi ve-
sellem’den bütün insanlığa. Okyanuslardır. Allah Azze ve Celle bunu şöyle tarif 
etmiştir: Kuran’ın anlattığını anlatmaya hiçbir kalem veya mürekkep yetmez. 

Bu bir mucizedir. Ve evliya’uLlah’ın mucizesi de Kuran’ı takip etmek ve 
Kuran aracılığıyla insanlara ışık vermektir. Kötü yolları ortadan kaldırmaktır. 
Birçok insanın dünya için kendini sattığı kötü yollar. Ahireti terk ediyorlar. Dünya 
için ahireti satıyorlar. Kendilerinin peygamberler olduğunu iddia ediyorlar. 
İslam’dan yeni bir şey olduklarını iddia ediyorlar. “Siz İslam’ı bilmiyorsunuz. 
İslam’ı yenilememiz lazım. Onu modern hale getirmeliyiz. Bu hadisi almalısınız. Şu 
ayeti almalısınız” diyorlar ve insanları kandırıyorlar. 

Onun için, İslam’ın en güçlü savunucusu, Müslümanlar evliyalardır; Allah’ın جل جلاله 
savunduğu kimselerdir. Evliyalar, elhamdulillah, insanların bilmediği şey, her zaman 
dünyada 124,000 evliya olduğudur. 124,000 Peygamber geldi ve her Peygamber için 
bu dünyada bir evliya var. Onlar hayattalar. Birisi öldüğünde, bir misyonları olduğu 
için onun yerine başka biri gelir. Peygamber Efendimiz ṣallá Llāhu ‘aleyhi ve-sellem 
şöyle buyuruyor: “ نورُصَنُْت مھِِب ، نوُقزَرُْت مھِِب ،نورُطَمُْت مھِِب ”, “Bihim tumṭarūn, bihim 
turzaqūn, bihim tunṣarūn.” “Onların bereketiyle üzerinize yağmur yağıyor. Onların 
vesilesiyle sana rızık gelir. Zafere onların sayesinde ulaşırsınız.” Peygamber 
Efendimiz صلى الله عليه وسلم şöyle buyuruyor: Allah’ın جل جلاله adamları, evliyası aracılığıyla Allah جل جلاله 
yağmur yağdırır, rızık gönderir ve zafer de gönderir; onların vesilesiyle. 

Onun için, boş değildir. Allah Azze ve Celle yeryüzünü sadece şeytan ve 
avanesi için terk etmiyor. Siz her zaman savaşıyorsunuz, cihad ediyorsunuz. Onlar 
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cihad ediyor. Cihad da nefsinizle cihad etmektir. Cihad-ı Nefs, Cihad-ı Ekber 
(Nefse karşı mücadele en büyük mücadeledir). Bu çok önemlidir çünkü şu anda 
önümüzde çok kötü bir savaş var. Silahsız ama silahtan daha kötü bir savaş. Bu 
yüzden hepimiz nefsimizi kontrol etmek, kendimizi kontrol etmek, bu insanlara 
uymamak, onlar tarafından yenilmemek için cihad ediyoruz. Güçlü bir şekilde 
ayağa kalkmalısınız. Çocuklar, gençler ve yaşlılar da. Her gün sizi mutsuz eden 
hikayeler duyuyoruz. Gençler değil, yaşlılar, nefslerine uyarak herkesin yapması 
utanç verici bir şey yapıyorlar. 

Onun için, kendini kontrol eden cihad eder ve mücahit sevabını alır 
inşaAllah. Önce nefsini öldüreceksin; insanları öldürmek değil. İnsanlardan önce; 
nefsin başkalarından büyüktür. Nefsini öldürürsen başkaları sana hiçbir şey 
yapamaz; hiçbir şey seni etkilemez. Bu bizim savaşımızdır. Silahla değil, güçlü 
irademizle. İrademizi güçlü kılmalıyız, bir dakika bile onlara uymamalıyız. Hiçbir 
zaman nefsine uyma. Her zaman güçlü olmalı ve nefsine saldırmalısın. Ölene 
kadar, “Tamam duydum” demelisin. Ama bir de inanma. Arkanı dönersen hemen 
uyanabilir, üstüne atlayabilir ve seni de dövebilir. Evliya ve meşayihin bereketiyle, 
nasihatı dinleyerek, nefsine aldanmadan her an hazır olursun. 

Allah جل جلاله yardımcımız olsun. Gerçekten çok kötü bir zamandayız. Neden kötü 
bir zamandayız? Her şeyimiz var. Arabalarımız var. Uçaklarımız var. Eskiden 
insanlar uçakla seyahat edemezdi; paraları yoktu. Çok fazla yiyeceğimiz var, 
maşaAllah. Buradaki herkes iri yarı. Niye kötü zaman? Çok kolay her haramın 
bulunması çok kolay olduğu için çok kötü bir zamandayız. Her haramın yapılması 
çok kolay. İnanılmaz derecede kolay. Bir saniyede bütün haramları bulup 
yapabiliyorsunuz. Dediğimiz gibi çok kötü bir zamandayız. Eskiden bulamazsınız. 
Bulamazsınız. Arayıp sormalısınız. Şimdi sormaya gerek yok. Sadece bir dakikada 
her şeyi bulabilirsiniz. Onun için, çok kötü bir zamanda olduğumuzu söylüyoruz. 

Allah جل جلاله bizi bu zamandan korusun inşaAllah. Allah جل جلاله yaşlıları, gençleri ve 
çocukları korusun inşaAllah. Allah جل جلاله bizi de korusun inşaAllah. “Biz imamız, biz 
şeyhiz, biz buyuz” diye düşünmeyin; hepimizin bu egosu var. Daha [yüksekte] 
olduğunuzda, daha güçlü bir egoya sahip olabilirsiniz. Onun için dikkatli olun ve 
her zaman Allah’tan جل جلاله bizi güvende tutmasını, bizimle olmasını, bize egomuza 
karşı zafer vermesini isteyin inşaAllah. 

Bi ḥurmati l-Ḥabib, bi ḥurmati sirri Surati l-Fatiḥa. 

  
Mevlana Şeyh Muhammad Adil er-Rabbani 
09 Şubat 2025/ 10 Şâban 1446 
Medine Mescidi – Sheffield, İngiltere 
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